
Sverigedemokraterna Göteborg - KS 2024-02-21 

Nedan följer ett sammandrag av våra ställningstaganden. För mer detaljerad information, 

vänligen se respektive yrkande/yttrande i nedanstående länk. 

Sammanträde Kommunstyrelsen 2024-02-21 - Kommunstyrelsen - Nämndhandlingar - 

Göteborgs Stad (goteborg.se) 

 

5. Yrkande från SD angående Redovisning av socialnämnd Centrums uppdrag att 

återkomma med en plan om hur åtgärder i hbtq-planen ska verkställas 

SD yrkar på att fokus bör ligga på att slutföra och utvärdera de åtgärder som redan är 

planerade och implementerade, innan nya uppdrag och utredningar initieras. Det skall inte 

initieras fler separata planer och enskilda uppdrag för att omhänderta grundläggande 

principer.   

 

10. Tilläggsyrkande från SD angående Redovisning av uppdrag att i samverkan med 

akademin utföra en extern utvärdering av stadens arbete för att motverka 

tystnadskulturer i Göteborgs Stad 

SD yrkar på att den visselblåsarfunktion som redan finns i staden utvecklas. Tryggheten i 

ett samhälle är statens, regionens och kommunens främsta uppgift. Att medarbetare ska 

kunna förstå och våga anmäla ska inte vara en klassfråga. I socioekonomiskt svaga områden 

där kriminella nätverk dagligen är synliga finns en större rädsla hos medarbetare och chefer 

för att utsättas för konkreta hot- och våldshandlingar. Utbildningsinsatser och lättförståeligt 

informationsmaterial på flera språk är nödvändigt. Tystnadskultur ska vara ett känt 

begrepp bland alla medarbetare i Göteborgs stads organisation. Bara genom regelbunden 

upplysning och kompetenshöjande åtgärder kan tystnadskulturer uppmärksammas och 

hanteras. 

 

13. Tilläggsyrkande från SD angående motion av Pär Gustafsson (L) om att införa en 

fixartjänst för digitala tjänster för äldre 

SD yrkar på att Fixartjänsten ska erbjuda äldre på äldreboenden i Göteborg möjligheter till 

utökad kunskap i att hantera sina smartphones för att kunna berika sina liv socialt. Elever 

som har fått kommunala sommarjobb genom Göteborgs utlottningssystem ges möjligheten 

att fungera som instruktörer och stöd för äldre. Genom grundläggande utbildning och stöd 

kan äldre dra nytta av de möjligheter som smartphones erbjuder, såsom sms, videochattar 

och andra kommunikationsverktyg. 

 

16. Yttrande från SD angående Remiss från socialdepartementet - Promemoria om ett 

förtydligat brottförebyggande ansvar för socialnämnden 

I promemorian föreslås universella insatser för att förebygga normbrytande beteende och 

kriminalitet, inklusive tidiga insatser, föräldraskapsstöd och uppsökande verksamhet. 

Trots att metoderna för insatser är ändamålsenliga och baserade på kunskap, blir de 

otillräckliga om de inte når de barn som verkligen behöver hjälp. Det är därför avgörande att 

säkerställa att implementeringen av insatsmetoderna når ut till alla som behöver stöd. I 

takt med att behovet för avhopparverksamheten blir större är det viktigt att se över hur väl 

verksamheterna når upp till sina mål och att fortsätta identifiera förbättringsområden. 

https://goteborg.se/wps/portal/start/kommun-och-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-och-ar/!ut/p/z1/jZDBDoIwEEQ_aZeCJR4RohBFaJRIezFVKyGBYgBN5OsFPEOY28zO28OAgBSElp88k21eaVn0ngt6DRziGpZlEH8Ve0jdkDkbFgWhYcJlLITEpYaPJNq56y1SZB5jsY0YmSCW8DghB5fxMwUx_573vD3JH0w4gQAh78MewJ950ap6SBrt1MAJEuvvjrLUD-D7qizfumm_tSoapcdb3qpYZgo4wqtMkrQ7q1un-A__wHHQ/p0/IZ7_IA2C14412H5PD06CMQABQOIML3=CZ6_IA2C14412H5PD06CMQABQOIM13=MEorganisation!Kommunstyrelsen=showmote!Kommunstyrelsen2024-02-21=action!read=meetingTitle!SammantrQMDQKEdeQCAKommunstyrelsenQCA2024-02-21==/
https://goteborg.se/wps/portal/start/kommun-och-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-och-ar/!ut/p/z1/jZDBDoIwEEQ_aZeCJR4RohBFaJRIezFVKyGBYgBN5OsFPEOY28zO28OAgBSElp88k21eaVn0ngt6DRziGpZlEH8Ve0jdkDkbFgWhYcJlLITEpYaPJNq56y1SZB5jsY0YmSCW8DghB5fxMwUx_573vD3JH0w4gQAh78MewJ950ap6SBrt1MAJEuvvjrLUD-D7qizfumm_tSoapcdb3qpYZgo4wqtMkrQ7q1un-A__wHHQ/p0/IZ7_IA2C14412H5PD06CMQABQOIML3=CZ6_IA2C14412H5PD06CMQABQOIM13=MEorganisation!Kommunstyrelsen=showmote!Kommunstyrelsen2024-02-21=action!read=meetingTitle!SammantrQMDQKEdeQCAKommunstyrelsenQCA2024-02-21==/
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18. Yrkande från SD angående Årsrapport för kommunstyrelsen 

Enligt muntliga uppgifter från Göteborgs Stad kostar det 1,3–1,6 miljoner kr per år att 

hantera varje avhoppare. I den bifogade handlingen, bilaga 3 ”GVI Göteborg – vägra 

gängvåld” presenteras inga sådana uppgifter. Det är rimligt att kommunstyrelsen 

informeras om stadens snittkostnader för varje avhoppare i avhopparverksamheten. I takt 

med att behovet för avhopparverksamheten blir större är det viktigt att se över hur väl 

verksamheterna når upp till sina mål och att fortsätta identifiera förbättringsområden. Det 

är viktigt att skattemedlen används på ett verkansfullt sätt. 

 
19. Yrkande från SD, M, KD, D, L angående Genomförandebeslut Citybuss Norra 
Älvstranden etapp 1.1 och pendlings-cykelbana Norra Älvstranden etapp 1, samt beslut om 
objektsgenomförandeavtal för Citybuss Norra Älvstranden 
När människor och gods ska transporteras genom staden och stadens gaturum måste en 
avvägning göras mellan framkomlighet, hastighet, tillgänglighet, gaturummets gestaltning, 
stadsliv, grönstruktur, trafiksäkerhet och annat. 
Vi fem partier yrkar gemensamt på Trafikförslag 1 som är mer varsamt med stadsrummet 
med minimala konsekvenser på stadskaraktären, miljö, hälsa och säkerhet samtidigt som det 
ger förbättrad framkomlighet för cykeltrafikanter. Etablerade träd och 
kantstensparkeringen kan behållas. Trafikförslag 1 ger även ca 13 mnkr lägre kostnad för 
Göteborgs Stad. 
 

22. Tilläggsyrkande från SD angående Utvärdering av Göteborgs Stads plan för arbetet mot 

hedersrelaterat våld och förtryck 2020-2023 samt redovisning av omhändertagande av 

åtgärder mot parallell rättsskipning 

Vi sverigedemokrater har sedan 2019 förespråkat en tydlig skolplan för Göteborgs Stad i 

förfarandet runt hedersrelaterat våld och förtryck. Vi hävdar bestämt och konsekvent att 

en konkret plan utformad specifikt för grundskola och gymnasium behöver ta form. 

”Religiösa företrädare och djupt religiösa familjer är en förklaring till förflyttningen. 

Forskarna menar också att samhällets ökade polarisering även kan påverkat viljan att vända 

sig till religiösa företrädare.”  

Det råder en stor risk att utrikes födda människor i Göteborg bortser från vad samhället 

rekommenderar och i stället väljer att upprätta egna parallella normer med könsstympning, 

oskuldsnormer, tvångsgifte samt ingen frihet att själv få välja sin framtida partner 

Vi ställer oss mycket frågande till varför de tidiga och förebyggande insatserna för 

föräldrar i nytt land, trots idogt påpekande från SD, fortfarande lyser med sin frånvaro? 

 

23. Yttrande från SD angående Samlingsärende inom uppföljning november 2023 - 

återrapportering av kommunfullmäktiges uppdrag till Göteborgs Stads Parkerings AB, 

några rapporter samt en lägesbeskrivning 

Göteborgs stads nuvarande avfallsplan är välmenande i praktiken men är en otillräcklig 

och orealistisk strategi. Enligt uppföljningen har endast tre av totalt 25 mål och delmål 

bedömts vara uppnådda. Fyra av målen har inte utvecklats positivt och ytterligare två mål 

är svårbedömda. Detta är inte bara en fråga om ineffektivitet, utan också om bristen på 

rådighet och genomförbara lösningar. 
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24. Yrkande från SD angående Redovisning av uppdrag att utreda hur Göteborgs Stads 

kommunikationsarbete kan effektiviseras 

Enligt tjänsteutlåtandet bestod kommunikationsverksamheten år 2022 av 273 

kommunikatörer, med ytterligare ca 70 medarbetare som arbetar med kommunikation i 

andra roller, vilket ger ett totalt antal på ungefär 345 medarbetare.  

Göteborg har högst andel kommunikatörer,  fler än i Stockholm trots att Stockholm är en 

avsevärt större stad. Detta kostar samhället stora belopp varje år. 

Grundskoleförvaltningen spenderar (4,1 miljoner kronor) och arbetsmarknad- och 

vuxenutbildningsförvaltningen (3,6 miljoner kronor).  

Detta i en tid när utbildningsverksamheterna har en mycket 

ansträngd ekonomi. 
SD yrkar på att centralisera, skala ner och samordna kommunikationsarbetet. 

 

25. Yrkande från SD angående yrkande från D angående akuta åtgärder för att rädda 

förskolan och grundskolan 

Det är häpnadsväckande att Göteborgs förskola lider av kraftig brist på ekonomiska 

resurser, detta då staden styrs av de partier som i åratal alltid talat sig varma om att de först 

och främst prioriterar resurser till vård, skola och omsorg. 

Sverigedemokraterna yrkar på ett antal direkta åtgärder för att så snabbt som möjligt 

stärka upp förskolan. 

1.  Antalet kommunikatörer i staden och de kommunala bolagen halveras.  

2.  Kostnad för tolk anpassas till de lagstadgade kraven.  

3.  Anpassa SFI till de lagstadgade kraven.  

4.  Avveckla Romano center.  

5.  Besparingar går oavkortat till att förstärka förskolan och grundskolan. 

 

26. Yttrande från SD angående Genomförandebeslut avseende inhyrning av 

Masthuggskajens förskola 

Det är tydligt att det finns ett behov av fler förskoleplatser i området, det ska dock vägas 

mot de långsiktiga konsekvenserna av att bygga en förskola som inte uppfyller de 

standarder och rekommendationer som finns. 

• Sämre utemiljö för barnen, mindre plats för lek och rörelse och även en potentiell risk 

för högt slitage av markytor. 

• konstmaterial som gummiasfalt, på bekostnad av naturmaterial som gräs och 

buskage på förskolegården, strider mot stadens mål att öka den biologiska 

mångfalden. 

• Med tanke på de befintliga bristerna i projektet, särskilt gällande friyta och 

ekologiska aspekter, ifrågasätter vi om de betydande kostnaderna ger bästa möjliga 

värde för göteborgarnas pengar. 

• Transporter mellan förskolans våningsplan återstår att lösas. Dessa problem kan 

påverka den dagliga verksamheten, personalens arbetsmiljö och barnens säkerhet. 

• BmSS (boende med särskilt stöd) och hyresrätter ovanpå förskolan kan innebära 

ytterligare logistiska och säkerhetsmässiga risker. 
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27. Yrkande från SD angående Motion om att utöka verksamheten med volontärer i skolan 

till att omfatta samtliga utbildningsområden 

Volontärer kommer att arbeta med det viktigaste vi har, våra barn. Volontärer kan vara ett 

bra komplement i skolan och SD yrkar på att rekrytering ska föregås av grundlig 

bakgrundskontroll, med krav på goda kunskaper i svenska språket. Det undantar inte att 

volontären kan vara flerspråkig. Volontärernas insats ska kontinuerligt följas upp, 

dokumenteras och utvärderas. 

 

28. Yrkande från SD angående Motion om en hållbar destination med nollvision mot 

prostitution och människohandel 

Med bakgrund i den växande problematiken kring människohandel och sexköp som 

förekommer inom ramen för religiösa samfund i Sverige, framför allt kopplat till tillfälliga 

äktenskap under religiösa ceremonier yrkar SD på åtgärder för att synliggöra och agera mot 

detta. Ökad övervakning och reglering av religiösa samfund för att säkerställa att de följer svensk 

lag och normer. Inkluderande att se över hur vigselrättigheter tilldelas och används av olika samfund. 

 

30. Yrkande från SD angående EU:s arbetstidsdirektiv: Ansökan om undantag från 

arbetstidslagen för röstmottagare vid EU-valet 

Valnämnden har beräknat att staden behöver rekrytera ca 1200–1500 personer ytterligare 

till en kostnad av ca 7 miljoner för att upprätthålla reglerna om dygnsvila. Denna stora 

mängd nyckelpersonal finns inte tillgänglig. Redan idag har staden stora svårigheter att 

bemanna alla vallokaler med personal, personal som är nödvändig för att säkerställa ett 

säkert val. SD yrkar på att staden ansöker hos Arbetsmiljöverket om undantag från regeln i 

13 § arbetstidslagen om dygnsvila i samband med EU-valet. 

 

31. Yrkande från SD angående Trafikverkets projekt Ny järnväg Göteborg – Borås 

Om Gbg-Borås inte blir av vill Sverigedemokraterna att de 43,5 miljarderna används för att 

förbättra infrastrukturen i Göteborgsregionen. Vi vill att pengarna ska stanna kvar i 

göteborgsregionen och används för att upprusta/bygga ut järnvägen Alingsås-Göteborg 

samt Kust till Kustbanan. Utöver detta även användas för att tidigarelägga ett stopp av 

trängselskatten. Hela regionen lider av flera års förseningar, trafikomläggningar och resor 

som alltför ofta ställs in.  

Invånare, näringsliv och stora delar av landets säkerhet är beroende av att en 

välfungerande infrastruktur är på plats snarast möjligt.  

 

32. Yrkande från SD angående tillståndsvillkorade parkeringsrutor vid Rådhuset 

Det är ont om parkeringsplatser i närområdet kring Rådhuset och det saknas målade rutor 

med skyltning. Detta är ett problem när bland annat media snabbt behöver besöka 

kommunstyrelsens ordförande samt när besökare och hantverkare ska till Rådhuset för att 

utföra ärenden eller är anlitade för att utföra arbeten, de tvingas söka efter parkering allt 

längre bort. Detta drabbar både miljön och skattebetalarna eftersom hantverkarnas tid och 

omkostnader debiteras. SD yrkar på tidsbegränsade och tillståndsvillkorade 

parkeringsrutor för besökare utanför Rådhuset. 
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33. Yrkande från SD angående Livsby Livs som är postombud för tusentals hushåll och 

företag i Utby 

Ibland måste vi politiker agera snabbt och med förnuft. Politiken ska flytta på hinder och 

göra det enkelt för stadens invånare. Inte sätta käppar i hjulet. Livsby Livs tvingades att 

flytta sin tidigare verksamhet på grund av kommunens utvecklingsprojekt i Gamlestaden. De 

investerade stora belopp för att etablera sig på en ny plats som de förstod skulle vara 

långsiktig. Om ingenting görs från politikens håll, kommer Livsby Livs inte finnas kvar. De 

fungerar idag som ett viktigt postombud för tusentals hushåll och företag i området. 

SD yrkar på att staden ska se till de att kan fortsätta sin verksamhet fram tills stadens 

planer verkställs och spaden sätts i marken. En tänkbar lösning vore exempelvis ett 

lokalhyresavtal med en rivningsklausul. 

 

35. Yrkande från SD angående åtgärder för en ökad trygghet i Rannebergen 

Det bor drygt 5 500 personer i Rannebergen - lika många som i Olskroken och fler än i till 

exempel Kallebäck. De boende är eniga om att det blivit lugnare i Rannebergen, men för 

Rannebergsborna är områdets döda centrum och att folk vill lämna Rannebergen ett stort 

problem. Den nedstängda simhallen med tillhörande gym är en del av Rannebergens döende 

centrumhus. Kyrkan, frisören och kiosken har också försvunnit. Skolan som brukade locka till 

sig lärare, har blivit bland den sämsta i Sverige och i centrum finns inte ens matbutiken eller 

postombudet finns kvar. SD yrkar på att staden tar fram ett åtgärdspaket som underlättar 

ökad aktivitet- och näringsverksamhet samt skapar värdiga levnadsvillkor i Rannebergen. 


